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رویداد

عضو کمیسیون شوراها در گفت وگو با «شهروند»: 

خبرى از لغو مجوز براى تجمعات نیست
730 هزار دانش آموز بلاتکلیف!

در جریان سیل 114 مدرسه ما به زیر آب رفت 
و خســارات جدى به آنها وارد شــد که با کمک 
خیرین بخشى از منابع مورد نیاز براى بازسازى 
این مدارس تامین شد، اما بنا به اعلام  مدیرکل 
آموزش وپرورش خوزســتان همچنان 730 هزار 
دانش آموز در 14منطقــه تحصیلى از تحصیل 
بازمانده انــد. او دراین باره گفــت: «در این زمینه 
اقداماتــى مانند برگزارى کلاس هــاى جبرانى، 
برگزارى کلاس هاى کنکــور و … براى جبران 
عقب ماندگى آموزشى آنها انجام شد.»  تقى زاده در 
بخش دیگرى از صحبت هایش گفته است: «10 
استان معین خوزستان با حضور در استان در سه 
محور خدمات عمومى، تامین تجهیزات و تامین 
منابع مالــى به ما کمک کردنــد. در 14 منطقه 
آموزشى آســیب دیده از ســیل، حدود 16 هزار 
دانش آموز کنکورى وجود دارد. براى حل مشکل 
این دانش آموزان در هر منطقه، دو پایگاه آموزشى 
راه اندازى شــده و پشــتیبانى مالــى لازم براى 
برگزارى این کلاس ها توســط 10 استان معین 

خوزستان انجام مى شود.»

 
کاهش تعهدات برجامى ایران در یک نگاه

گزارش تصویرى
برعکس کردن روند دریافت عوارض چاره کار نیست

تغییر مسیر مالیات شهرى صداى شوراى شهر را درآورد
چند روز پيش محسن  هاشمی در مصاحبه ای اعلام کرد که بخش اعظم اختياراتی 
که قانون به شورای شهر داده، از سوی نهادهای مختلف محدود شده است. ديروز تقريبا 
مشخص شد که حرف های  هاشمی بيشتر از هر چيز به چه ماجرايی مربوط می شود. گويا 
نماينده های مجلس طی طرحی خواهان «اخذ ماليات ارزش افزوده از عوارض شهری» 
از سوی دولت شــده اند. کليات طرح هم در مجلس رأی آورده است، اما از آنجايی که 
انتقادهای زيادی از درون خود مجلس داشته، به کميسيون اقتصادی برگشته تا بررسی 
بيشتری روی آن انجام شود. شهربانو امانی، عضو شورای شهر تهران، کل ماجرا را اين طور 
برای «شهروند» توضيح می دهد: «تا پيش از اين تعيين عوارض شهری که بخش بسيار 
بزرگی از درآمدهای شهری را (در تهران تا ٧٠ درصد) تشکيل می دهد برعهده شورای 
شهر و دريافت اين عوارض هم با شهرداری بود. شهرداری ها بعد از گرفتن عوارض، ماليات 
آن را که به دولت تعلق داشت، به دولت می دادند، اما الان طبق طرحی که مجلس ارايه 
کرده، نه تنها اختيار تعيين عوارض از شورای شهرها گرفته می شود، بلکه دريافت آن هم 
به دولت واگذار می شود، تا بعد از کسر کردن ماليات که سهم دولت است، باقی مانده به 
خزانه برود و به عنوان بخشــی از بودجه عمومی در نظر گرفته شود و بعد از آن به عنوان 

بودجه تخصيص يافته به شهرداری ها به آنها برگردانده شود.»
او ادامه می دهد: «اين کار از چند نظر اشــتباه اســت، يکی اين که طبق قانون تمام 
درآمدهای محلی و شهری که مربوط به زندگی در شهرها می شود، بايد در همان شهرها 
و محل ها هزينه شود، دوم اين که ما فکر می کنيم با توجه به کسری بودجه ای که دولت 
احتمالا در  سال ٩٨ خواهد داشــت، دريافت سهم شهرداری از بودجه عمومی و دولت 
بسيار سخت و در مواردی غيرممکن خواهد شد. همين الان هم می بينيم که در موارد 
زيادی بودجه ای که به نهادها تخصيص پيدا می کند و به دست آنها می رسد، بسيار کمتر 
از بودجه تصويب شده است، بنابراين بعد از تصويب چنين قانونی احتمالا شهرداری ها 
بايد با مشقت فراوان پولشان را از دولت بگيرند. اين کار حتما در انجام وظايف شهرداری ها 
که همين الان هم با مشکل درآمدهای پايدار مواجه هستند، اختلال ايجاد می کند و 
موجب نارضايتی عمومی می شود. فکر کنيد دو روز زباله ها جمع آوری نشوند! ما قبول 
داريم که دولت با کسری بودجه روبه رو است و عائله مند است، اما شهرداری ها ازجمله 
شهرداری تهران هم هزينه های زيادی دارد و در ماه بيشتر از ٢٠٠ ميليارد تومان فقط 

حقوق  و دستمزد می دهد.» 
امانی می گويد: «ممکن اســت دولت هم بگويد که در گرفتــن ماليات بر عوارض از 
شهرداری ها که حق دولت است، مشکلاتی دارد، اما راه حل اين مشکلات برعکس کردن 
روند دريافت عوارض نيست، بلکه می توان در دورانی که بسياری از پرداخت های عوارض 
به صورت الکترونيکی انجام می شود، سهم هر نهاد از همان ابتدا به خودش داده شود و 

اين مشکلات هم به وجود نيايد.»
او به جنبه ديگری از ماجرا هم اشــاره می کند و می گويد: «در طول ٢٠ سال گذشته 
که از شروع به کار شوراهای شهر می گذرد، بنا بر اين بوده که کم کم وظايف و اختيارات 
پارلمان های شهری بيشتر شود، تا هم تمرکززدايی صورت بگيرد و هم امور محلی انجام 
شود، اما ما می بينيم که در طول سال های گذشته دقيقا روندی عکس اين طی شده و 
هر سال بخشی از وظايف و اختيارات پارلمان های شهری از آنها گرفته شده،  تا جايی که 

چيزی به تشريفاتی شدن جايگاه اين نهاد باقی نمانده است.»

پشت صحنه

صبح روز گذشته به مناسبت روز جهانى صلیب سرخ 
و هلال احمر، بخشــى از برنامه هاى تلویزیونى به این 
موضــوع اختصاص داشــت. به همین منظــور دکتر 
محمودرضا پیروى، دبیــرکل جمعیت هلال احمر در 
برنامه «روى خط خبر» شبکه خبر حاضر بود و درباره 
مسائلى مختلف پیرامون جمعیت به بحث و گفت وگو 
پرداخت. در ادامــه مهمترین بخش هاى صحبت هاى 

دبیرکل جمعیت هلال احمر را مى خوانید.
 در کشــور ما جمعیت هلال احمر از چند سازمان 
تشکیل شده اســت که ازجمله آنها سازمان داوطلبان، 
ســازمان جوانان، ســازمان امدادونجات و ســازمان 
تدارکات پزشــکى اســت. ســازمان امدادونجات در 
زمان عادى در امدادونجات کوهســتان، شهر و جاده 
فعالیت مى کند. ســازمان داوطلبان نیز درگاهى است 
که هر کســى بخواهد به عضویت جمعیت هلال احمر 
دربیاید، از این طریق باید وارد شــود. ضمن این که ما 
درحال حاضر 2 میلیون داوطلب داریم که در قیاس با 
آمار 13 میلیونى داوطلبان سراسر دنیا در جمعیت ها، 
تعداد قابل توجهى محسوب مى شود. سازمان جوانان 
نیز بخشــى اســت که روى جوانــان و آمــوزش آنها 

سرمایه گذارى مى کند.
 دنیا درحــال تغییر اســت و تکنولوژى هــا به روز 
مى شــود و ما هم باید خودمان را به روز کنیم. یکى از 
مثال ها در این رابطه مرحله بازتوانى بعد از بحران است 
که با بهره گیرى از تکنولوژى هاى جدید و با اســتفاده 
از سیســتم یکپارچه مى توان توزیع اقلام را بهتر انجام 
داد. استفاده از پهپاد در زمینه امدادونجات و همچنین 
به روز رســانى رویکرد در اســکان اضطرارى ازجمله 

مواردى است که مى توان به آنها توجه کرد.
  این رویداد اســتارتاپى که اخیرا برگزار شد نیز در 
همین راستا بود و 20 ایده برتر گزینش شدند، تا روى 
آنها سرمایه گذارى صورت بگیرد. بزرگترین هدفى که 
از برگزارى این رویداد داشــتیم این بــود که ایده هاى 
جدید با هزینه هاى کمتر داشــته باشیم که درنهایت 

منجر به رضایتمندى بالاتر خدمت گیرنده مى شود.
 با حادثه اى مانند سیل اخیر که 78 نفر تلفات داشت، 
مردم به لحاظ روحى تحت تاثیر قرار گرفتند، اما سالیانه 
16 هزار نفر در حوادث جاده اى کشــته مى شوند و این 
موضوع براى خیلى ها عادى شــده است. این یک مثال 
در زمینه فرهنگ سازى اســت و اگر در حوادث فرهنگ 

ایمنى داشته باشیم، موفق خواهیم بود.
 وضــع در مناطق ســیل زده تقریبا پایدار اســت و 
از مرحله بحــران خارج شــده و در مرحلــه بازتوانى 
قرار داریــم. خوشــبختانه مــردم هــم کمک هاى 
بى ســابقه اى انجام دادند. رقم کمک هــاى نقدى به 
بیش از 158 میلیارد تومــان و کمک هاى غیرنقدى به 
82 میلیارد تومان رسیده اســت. هلال احمر براساس 
وظایــف خود ابتــدا امدادونجات را برعهده داشــت و 
سپس اسکان اضطرارى و حمایت هاى روانى و درمانى 

را انجام داد.
 جمعیت هلال احمر ایران در حوزه بین الملل بسیار 
فعال است و از میان 191 کشــور عضو فدراسیون 20 
کشور عضو هیأت حاکمه هستند که هلال احمر ایران 
هم یکى از آنهاســت و براى دومین بار به این ســمت 
انتخاب شده و تا  سال 2021 جزو هیأت حاکمه خواهد 

بود.

دبیرکل جمعیت به عنوان  میهمان شبکه خبر سیما خبر داد

به روز رسانى هلال در مرحله 
بازتوانى پس از بحران

  آتش ســوزى خط لولــه انتقــال نفــت و گاز امیدیــه کــه از روز دوشــنبه دچار آســیب و 
آتش سوزى شده بود، مهار و عملیات ایمن سازى این خطوط آغاز شد. خط لوله نفت نیوچم روز 
دوشنبه در مسیر امیدیه به تأسیسات مارون 2 در جنوب شــرق خوزستان، هنگام تعمیرات 
در اثر برخورد لودر با این لوله نفتى دچار نشــت و آتش ســوزى شــد و خط انتقــال گاز مجاور 
آن نیز آتــش گرفت. شهرســتان امیدیه در جنوب شــرقى خوزســتان و مرکــز آن در فاصله 

125کیلومترى اهواز قرار دارد. (ایرنا)

  ویلاى غیرمجاز ساخته شــده در اراضى کشــاورزى صبح امروز چهارشنبه 18 اردیبهشت 
در فیروزکوه تخریب شد. (تسنیم)

  کشاورزان شــادگانى همزمان با سایر کشــاورزان خوزســتانى این روزها مشغول برداشت 
گندم از زمین هاى خود هســتند اما از آنجایى که به دلیل وقوع سیلاب مزارع آنها دچار آبگرفتگى 

شده است، مجبور هستند محصول گندم خود را به صورت سنتى برداشت کنند. (ایسنا)

  تصاویــرى از کوچ بهــاره عشــایر فــارس را مى بینید که مســیر حرکت شــان را از مناطق 
قشلاقى به مناطق ییلاقى آغاز کرده اند. (ایرنا)
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محمود واعظى، رئیس دفتر رئیس جمهورى درحاشیه جلسه دیروز هیأت دولت در پاسخ به این پرسش 
که موضع ایران در قبال احتمال به نتیجه نرسیدن اقداماتش درباره حفظ برجام چیست، گفت: «مطالبى 
که لازم بود هم در بیانیه شوراى عالى امنیت ملى مطرح شــد و هم آقاى رئیس جمهورى امروز درباره 
این موضوع صحبت کردند. ما در این دوماه دو اقدام اساســى انجام مى دهیم که اگر به نتیجه رسیدیم، 

برمى گردیم به روز قبل از امروز، اما اگر به نتیجه نرسیدیم، مرحله دوم را اجرایى مى کنیم.»

محمود واعظى:  

مرحله دوم را 
اجرایى مى کنیم

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

اشـیاى بـزرگ یا سـنگین و 
همچنیـن ظروف شیشـه اى ، 
ظروف چینى و سـایر اشـیاى 
شکسـتنى و ظـروف حـاوى 
مـواد خوراکى و شـیمیایى  را 
در قفسـه هاى پاییـن کابینت 

و کمـد قـرار دهید.

مرحله دوم را 
اجرایى مى کنیم

دو روز پيــش روزنامه ايران نوشــت که يکی 
از اعضای کميته ويــژه تدوين قانون تجمعات، 
نياز به کســب مجوز برای تجمعــات  اعتراضی 
لغو شــده اســت و صرف اطلاع دادن به وزارت 
کشور کافی است. اين خبر ديروز در رسانه های 
مختلف بــه اين شــکل  بازتاب پيــدا کرد که 
ديگر برای تجمعات اعتراضی نيازی به کســب 
مجوز نيســت. در حالی که پروانــه مافی، عضو 
کميسيون شــوراهای  مجلس شورای اسلامی 
که متولی بررسی اين طرح است به «شهروند» 
می گويد که هنوز چنين اقدامی نهايی نشــده 
اســت. او می گويــد:    «اولا چنيــن موضوعی 
جديد نيســت و مدت ها پيش مطرح شــد که 
تدوين کنندگان طرح ضوابط تجمعات در نظر 
دارند نياز به  کســب مجوز را حــذف کنند، اما 
نه تنها اين مســأله به صورت قانون درنيامده، 
بلکه طرح هنــوز در کميته ويژه نهايی نشــده 
و برای  بررســی به صحن کميســيون نيامده 

اســت.» يکی ديگر از اعضای کميسيون هم که 
نخواست نامش آورده شود به «شهروند» گفت: 
«ماه هاست که در مورد جزييات اين طرح بحث 
می شود، اما هنوز هيچ چيز نهايی نيست. بسيار 
بعيد است که نياز به مجوز در نهايت  حذف شود 
چون اغلب نماينده ها با آن مخالف هســتند و 
با نظر دولت هم تفاوت بســيار زيادی دارد.» او 
ادامه داد: «به نظر من ماجرا  بيشــتر يک شلوغ 
کاری رسانه ای اســت چون نه تنها ايده حذف 
مجوز، ايده تازه ای نيست و به اوايل سال ٩٧ بر 
می گردد بلکه هيچ  چيز درباره طرح اصلا نهايی

 نيست.» 
گفتنی اســت که بعد از اعتراضــات خيابانی 
زمســتان ٩٦ مجلس و دولت تصميم گرفتند 
مکان و ســاز و کاری برای ساماندهی تجمعات 
 اعتراضی تعيين کنند و بــه همين منظور هم 
کميته ای در مجلس و کميته ای ديگر در دولت 

تشکيل شد. 


